

Dagsorden og Referat ordinært skolebestyrelsesmøde

Tirsdag den 17.09.24

kl. 18.00-21.00 på afd. Grønbro

Forældrerepræsentanter: Karina HY, Lene GB, Maja FU, Maria GB, Mie FU/SPEC., Terkel GB, Hans FU

Elever: Medina 9.X, Elina 6.G, Naja 6.H

Medarbejderrepræsentanter: Berit (FU), Camilla (GB), Janni (HY)

Skoleleder og stedfortræder: Dian og Mai-Britt


Referent: Skolens ledelse


Elevrepræsentanter: **Eleverne har fri kl. 19:30**

Fraværende med afbud. Christine fraværende pga. ferie

Gæster:

Spisning	De første 20 minutter af mødet afsættes til hyggelig spisning. Der serveres mad, vand, kaffe/the og småkager
Velkomst v. formand	Vel mødt
Sag nr. 8 Status v. elever <ul style="list-style-type: none">• Den gode historie• Hvad er eleverne optaget af? Opstart v. personale <ul style="list-style-type: none">• Kort fra hver afdeling• Den gode historie• Hvad optager medarbejderne?	<i>Eleverne: Der har været afviklet volleydag i FU det gik rigtig godt.</i> <i>Personalet:</i> <i>GB: Personalet har været på kursus i teknologiforståelse. Så skal der i matematik arbejdes med det læringsrige klasserum. I indskolingen er der flere klasser der arbejder med Friend – trivsel. Grønt råd har ansøgt – det grønne flag.</i> <i>FU: Aktivt elevråd, der har mange gode forslag –</i>

<p>Opstart v. formand + medlemmer</p> <ul style="list-style-type: none"> • Den gode historie • Hvad optager formand <p>Opstart v. ledelse</p> <ul style="list-style-type: none"> • Personalesituationen • Rammer og strukturer • Nyt fra BUU • Hvad optager ledelsen? 	<p><i>HY: Naja er valgt som elevrådsformand og elevrådet er kommet godt i gang. Ser frem til uge 41 med emneuge og motionsdag.</i></p> <p><i>Forældre: Ønske om, at info fra skolebestyrelsen kommer nemmere ud til de andre forældre. Fx kort opslag på Aula efter et møde – er det en mulighed? Dette opslag – kan det også deles med eleverne?</i></p> <p><i>OBS på at nyvalgte elevrådsrepræsentanter får mødekalenderen til SB-møderne m. tid og sted, samt kommer på maillisten i forhold til dagsorden mv.</i></p> <p><i>Kan referaterne fra SB ligeledes blive gemt på hjemmesiden?</i></p> <p><i>Hvordan gik det med deltagelse på forældremøder i 0. og 1. klasse? Det er gået godt på alle tre afdelinger. Måske det ville være rart – om man var to forældrerepræsentanter sammen.</i></p> <p><i>Hørings svar på SFO-området Er sendt ind og bliver behandlet d. 23. sep.</i></p> <p><i>Direktørmøde og dialogmøde BUU input Møde for alle skolebestyrelsesformændene afvikles d. 23. sep. med den nye direktør. Nævne udfordringen med, at det er problematisk, at man ikke kender budgettet for 20.2 området.</i></p> <p><i>Ledelse: Opslag på Hyllinge – lærer og der er besat en stilling i special.</i></p> <p><i>MED: APV-handleplaner Afstemt pædagogik. Retningslinje omkring vold og trusler.</i></p> <p><i>Læsegældepulje – PLC fra alle tre afdelinger har mødtes og har ansøgt.</i></p> <p><i>Trivselstiltag der er givet penge til elevrådene. 5.000, - til GB og HY. 10.000, - til FU.</i></p>
<p>Sag 9 Princip for kommunikation</p>	<p></p> <p>UDKAST Principper for god kommunikation</p> <p>Gem på skrivebordet – dernæst kan vedhæftede åbnes.</p>

<p>Oplæg, drøftelse og udarbejdelse af princip for Kommunikation (arbejdsgruppen har lavet et udkast til drøftelse – se bilag)</p>	<p><i>Skrive noget positivt i starten, overvej om overskriften kan blive mindre kedelig, der opfordres til – at eleverne og personalet får mulighed for at give noget respons i forhold til princippet. OBS på at skrive personalet frem for lærerne.</i></p>
<p>Sag 10 Terkel har bolden 😊</p>	<p>Terkel fortæller om arbejdet som formand for Lokalrådet i Sandved. Det drøftes hvordan samarbejdet kan styrkes mellem skole og lokalråd – kan vi drage gode erfaringer til vores andre lokalråd. mm</p> <p><i>Som formand for et lokalråd, så holder man møder, man laver høringsvar og søger fonde om penge. Der gives penge hvert år fra kommunen. Sidste år donerede lokalrådet penge til indhold i legekasserne på Grønbro skolen. Så er der sat en del bænke op i lokalområdet. Det store projekt pt. er, at få en legeplads bygget i Sandved, hvad kræver en ret stor arbejdsindsats.</i></p> <p><i>Der findes følgende lokalråd i vores skoledistrikt: Lokalråd 4262, Lokalråd Hyllinge, Lokalråd Fuglebjerg.</i></p> <p><i>Der arbejdes generelt for at styrke samarbejdet mellem lokalrådene og skolen generelt. Skolerne gør forskellige forsøg den anden vej, fx på FU er der en emneuge, hvor lokalrådet er meget aktivt og deltager m. bod. Sommerfest på GB er hele lokalområdet inviteret. I HY er det en oplevelse, at det ikke er nemt at få kontakt.</i></p>
<p>Sag 11 godkendelse af forretningsordenen</p>	<p>Vedhæftet ses den nuværende forretningsorden. Der er stillet forslag fra eleverne om at flere elever kan deltage i møderne – både formand og næstformand. Det kan måske gøre det mere attraktivt og trygt for eleverne at deltage kontinuerligt over hele året. Dette kræver en ændring af forretningsordenen.</p> <p></p> <p>Forretningsordenen for ydre vest 010823 - ud</p> <p><i>Der er et elevønske fra FU om, at både formand og næstformand for elevrådet kan deltage fra alle tre afdelinger, hvis dette ønskes.</i></p> <p><i>Formand og næstformand formulerer dette i forretningsordenen.</i></p>
<p>Pause</p>	

<p>Sag 12 Økonomi</p>	<p>Dian giver indblik og status på økonomi. Skolebestyrelsen får særligt indblik i nye indkøb og investeringer fra FU puljen samt rejsekort og rammer for ekskursioner og ture.</p> <p><i>Budget og forbrugsprocenter indtil nu bliver gennemgået, der pt. er sorte tal, og Dian har fået ros.</i></p>
<p>Sag 13 Sikker skolevej og trafik</p>	<p>Lene ønsker emnet taget op. Det drøftes hvordan situationen ser ud i trafikken omkring skolen og skolerne P pladser. Er der noget vi kan gøre for at styrke og sikre elevernes tryghed?</p> <p><i>GB: Der er 60 km. ved Grønbrovej, ønske om nedsat til 40 km. bump eller anden fartdæmpning. Oversigtsforholdene på vej ud af P-pladsen.</i></p> <p><i>HY: Der er 40 km. zone.</i></p> <p><i>FU: Udsyn fra P-plads.</i></p> <p><i>Der blev lavet et katalog på LNS i forhold til trafiksikkerhed, Hans sender det til Maja, og dette kunne danne grundlag for en drøftelse og måske udarbejdelse af et nyt forslag?</i></p> <p><i>Maja skriver ud til alle forældre, evt. vedhæftet kataloget, om de har nogle forslag/ønsker til sikker trafik forbedringer på de tre afdelinger.</i></p> <p><i>Måske man kunne klippe hæk på en arbejdsdag, hvor forældrene alligevel var i arbejdstøjet.</i></p>
<p>Sag 14 Temalørdag indhold planlægges</p>	<p>Vi har indtil nu følgende forslag på listen:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Digital dannelse - Mini guides - Jannie fra HY fortæller om sanseintegration - Årsberetning åbent hus - Trafikplan <p>Der skal landes en endelig dagsorden for temalørdag på dette møde.</p> <p><i>Ideer:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - Trafiksikker skolevej (se ovenstående punkt) - Mini guides - Jannie fra HY fortæller om sanseintegration
<p>Sag 15 evt.</p>	<p>Fælles Fritid workshop – er der nogen der vil være med? Introduktionsvideo Ildsjælsstafetten</p>

	<p><i>Man kan henvende sig til Maja, hvis man er interesseret i ovenstående. Så har hun datoer for hvornår.</i></p> <p><i>Flimmer: Maja undersøger lidt mere omkring tilbuddet omkring et gratis forældremøde med fokus på digital dannelse.</i></p>
<p>Tak for i dag. Fælles oprydning</p>	<p>Næste møde 05.11.24 i FU Punkter til næste møde: <i>Karina fortæller om indsatser i lokalsamfundet "græskarmark".</i></p> <p><i>Hyllinge skoles venner vil gerne deltage i et SB-møde - Lone Lisborg. Hans kontakter hende, om hun kan deltage på SB mødet i januar eller februar.</i></p> <p><i>APV for medarbejderne.</i></p>